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Obec Veľký Horeš 
 

Číslo 1/12/2023       Veľký Horeš dňa  12.12.2023 
 

ZÁPISNICA 
napísaná v priebehu  zasadnutia Obecného zastupiteľstva, konaného dňa 12.12.2023 o 17:00h 

Prítomní: 

Poslanci obecného zastupiteľstva:  1.  B r e z i n a  Štefan 

2.  C s i z m a d i a Zoltán 

      3.  D o r g a i Tibor 

4.  F i c z e r i o v á  Alica 

      5.  F ő z ő  Ladislav 

      6.  K á š a Kristián 

7.  Ta v a r s z k ý Peter 

8.  T e k e ľ Milan  

9.  T o r o n y i o v á Margita 

 
 

Starosta obce:     PaedDr. P á l  Zoltán 

Hlavný kontrolór obce:   Ing.  K i s s Oliver 

 

Program:  

1. Otvorenie zasadania 

2. Určenie zapisovateľa 

3. Určenie overovateľov zápisnice 

4. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

5. Informácie o činnosti Obecnej samosprávy od posledného zasadnutia OZ 

6. Informácie o odbornom podujatí 27.11.2023, slávnostnom odovzdaní budovy EXPO dňa 

28.11.2023 a záverečnej konferencií realizované v rámci ukončenia projektu cezhraničnej 

spolupráce „FUTURE IN HEMP“ 

7. Schválenie rozpočtových opatrení za III.Q  č.: 10, 11, 12 

8. Schválenie návrhu rozpočtu Obec Veľký Horeš na roky 2024 až 2026 a stanovisko hlavného 

kontrolóra k návrhu rozpočtu Obce Veľký Horeš na roky 2024-2026. Rozpracovaný dokument 

nájdete na internetovej stránke obce www.velkyhores.sk/uradnatabula/dokumenty na schválenie/ 

9. Plán kontrolnej činnosti Hlavného kontrolóra za I. polrok 2024 

10. Schválenie VZN č.2/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunále odpady 

a drobné stavebné odpady 

11. Návrh a schválenie navýšenia poplatkov za využívanie obecných priestorov, za hlásenie 

v rozhlase, cintorínsky poplatok a podobne ..... 

12. Interpelácie 

13. Záver 

 

PRIEBEH  ZASADANIA 

 

Ad1,2,3,4.  

http://www.velkyhores.sk/uradnatabula/dokumenty%20na%20schválenie/
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Starosta (S) obce privítal prítomných, informoval o programe zasadnutia a oslovil prítomných na 

ďalšie doplnenie programu (bez pripomienok). S navrhol aby kvôli meškania hlavného kontrolóra bolo 

možné posunúť na koniec zasadnutia bodov 8 a 9, keď to bude potrebné. Bolo konštatované, že 

zastupiteľstvo je uznášaniaschopné – prítomných 9 poslancov. S dal schváliť program zasadnutia 

a zvoliť zapisovateľa a overovateľov zápisnice.  

 

Uznesenie č. 01122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Petra Tavarszkého za zapisovateľa, Alicu Ficzeriovú a Tibora 

Dorgaiho  za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../  

 

Uznesenie č. 02122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje program schôdze v súlade s pozvánkou aj s navrhovaným doplnením. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad5.Informácie o činnosti Obecnej samosprávy od posledného zasadnutia OZ 

S oboznámil OZ s nasledovnými informáciami týkajúcimi sa obce a samosprávy Veľkého Horeša: 

• Dátové centrum obcí a miest (DCOM) – Na obecnom úrade začali používať nový informačný 

systém s názvom DCOM, ktorý je nadrezortný informačný systém pre samosprávu. Využíva 

ho približne 70 % obcí a miest. Ponúka nielen elektronické služby, ale aj desať integrácií na 

ostatné registre a databázy verejnej správy a zároveň aj prepojenie na pôvodný informačný 

systém samospráv. Vďaka tomu zahŕňa celú agendu, vyplývajúcu z originálnych kompetencií 

samospráv. Síce za službu treba platiť cca 1000Eur ročne, ale obec dostala 5 nových počítačov 

a 2 tlačiarne ktorých za každých 5 rokov budú meniť na nové zariadenia. 

• Kultúrny dom – na získanie dotácie bude vypísané druhé kolo a preto vyhotovenie správnej 

projektovej dokumentácie prebieha. Obec skúsi získať dotácie na kompletné obnovenie 

budovy. 

• ZBox Packeta - Firma Packeta Slovakia s.r.o. sa rozhodol demontovať Zbox kvôli 

nevyužívanosti, tak málo balíkov objednajú obyvatelia do miestneho Zboxu, že firme sa  

neoplatí prevádzkovať ZBox. Odmontovanie Zboxu sa už prebehlo. 

• DHZ Veľký Horeš – členovia miestnej DHZ boli na školení v Trebišove kde sa dozvedeli 

informácie o nových predpisoch, dotáciách, atď. S zvýraznil, že členovia DHZ spolu s ďalšími 

občanmi obce odpratali sneh v obci z chodníkoch. Nedávno bola aj kontrola generálneho 

hasičského zboru a našli všetko v poriadku, navyše miestny DHZ dostal aj pochvalu.  
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• Keďže futbalové ihrisko je vybavená automatickým zavlažovacím systémom bolo potrebné na 

zimu vypustiť zo systému vodu aby v zime mráz nepoškodzoval zariadenie. Úkon bol 

vykonaný a systém bol prichystaný na zimu. 

• Dom smútku – v domu smútku bola porucha vodovodu ale našťastie pracovníci obecného 

úrade rýchlo to opravili pred sviatkami v novembri. 

• Pracovníci MOS obecného úradu vytrvalo pracujú na tom, aby bol v obci poriadok a v prípade 

nedostatkov ich odstránia čo najrýchlejšie.  

  

Uznesenie č. 03122023 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie predložené informácie. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad6. Informácie o odbornom podujatí 27.11.2023, slávnostnom odovzdaní 

budovy EXPO dňa 28.11.2023 a záverečnej konferencií realizované v rámci 

ukončenia projektu cezhraničnej spolupráce „FUTURE IN HEMP“ 

Dňa 26.9.2023 sa prebiehalo slávnostné odovzdanie novej cezhraničnej cestnej komunikácie 

Nagyrozvágy (HU) – Veľký Horeš (SK). Napriek tomu, že na slávnostné odovzdanie prišli aj veľmi 

vzácne hostia ako napríklad Ing. Rastislav Trnka, predseda Košického samosprávneho kraja alebo 

Szijjártó Péter minister zahraničných vecí a vonkajších ekonomických vzťahov z Maďarskej republiky 

všetko prebehlo bez problémov. Po odovzdaní občania už mohli využívať cezhraničnú cestu naplno.  

Dňa 27.11.2023 v EXPO dome bol organizovaný odborný seminár „Možnosti rozvoja miestnej 

ekonomiky, založenej na programe priemyselnej konope“. Hlavní prednášajúci boli György Molnár, 

János Vincze a Pásztor Zsolt, ktorí vo svojich prednáškach previedli vynikajúce vlastnosti 

priemyselnej konope, spôsoby pestovania priemyselnej konope, rôzne možnosti spracovania  atď. 

Dňa 28.11.2023 bolo usporiadané slávnostné odovzdanie budovy EXPO a záverečná konferencia 

projektu „FUTURE IN HEMP“. 

Obidve podujatia prebehli v poriadku. S informoval členov OZ, že onedlho bude hlavná kontrola 

projektu „FUTURE IN HEMP“ a obec už dostala výzvu na doplnení dokladov napriek tomu, že všetky 

potrebné doklady už boli odoslané. S dúfa, že kontrola prebehne bez problémov.  

 

Uznesenie č. 04122023 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie predložené informácie. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 
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Ad7. Schválenie rozpočtových opatrení za III.Q  č.: 10, 11, 12  

Starosta informoval OZ, že v schválenom rozpočte na III.Q 2023 treba vykonať rozpočtové opatrenie 

hlavne kvôli pohybom peňazí súvisiacich s projektom Interreg HU-SK. V rámci projektu Interreg HU-

SK už boli uhradené skoro všetky faktúry ale refundácia nákladov je spomalený a stým sa zvýšia 

náklady pôžičky vyžiadané obcou. 

 

Uznesenie č. 05122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje rozpočtové opatrenie obce na III.Q 2023 č.: 10, 11, 12 a berie na 

vedomie predložené informácie. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad8. Schválenie návrhu rozpočtu Obec Veľký Horeš na roky 2024 - 2026 

a stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu Obce Veľký Horeš na roky 

2024-2026  

Pri vytvorení nového rozpočtu boli využité skúsenosti z minulých rokov a návrh bol vytvorený tak, 

aby každý sektor pôsobiaci v obci dostal isté finančné prostriedky na fungovanie. Z predošlých rokov 

je jasné že presný rozpočet sa nedá vytvoriť a stále bude potrebné vykonať rôzne opatrenia v daných 

obdobiach. Návrh rozpočtu na rok 2024 a návrhy rozpočtov na roky 2025 a 2026 sú zverejnené na 

webovej stránke obce. Keďže, medzitým hlavný kontrolór sa dorazil na zasadnutie, pred schválením 

rozpočtu obce bolo vypočuté stanovisko hlavného kontrolóra, ktorý navrhoval schváliť rozpočet na rok 

2024 a brať na vedomie rozpočty na roky 2025-2026. 

 

Uznesenie č. 06122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje predložený návrh rozpočtu obce na rok 2024 v predloženej podobe. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrhy rozpočtov obce na rok 2025 a 2026. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad9. Plán kontrolnej činnosti Hlavného kontrolóra za I. polrok 2024  

Hlavný kontrolór informoval prítomných o svojom pláne kontrolnej činnosti na prvý polrok 2024. 

Hlavný kontrolór vymenoval hlavné oblasti, ktoré má v pláne kontrolovať: 

-kontrola plnenia rozpočtu obce za rok 2023 
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-kontrola vedenia centrálnej evidencie sťažnosti a petícii podľa zákona č.9/2010 Z. z. 

o sťažnostiach v znení neskorších predpisov 

-kontrola dodržiavania zákona č.152/1994 Z. z. o sociálnom fonde v roku 2023 

-kontrola použitia a vyúčtovania dotácií poskytnutých z rozpočtu obce za rok 2023 

-záverečný účet obce za rok 2023 – stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu za rok 

2023 

-plnenie uznesení zastupiteľstva obecného úradu v 1.polroku 2024 

 

Uznesenie č. 07122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje návrh plánu činnosti hlavného kontrolóra na prvý polrok 2024 v 

predloženej podobe. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad10. Schválenie VZN č.2/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 

komunále odpady a drobné stavebné odpady 

Obec musí mať aktuálny VZN o daní z nehnuteľnosti a  daní za psov, keďže platný VZN o daní z 

nehnuteľnosti a  daní za psov bolo schválené v roku 2010 je to potrebné aktualizovať. Ako to každý 

vie v posledných rokoch sa všetko  zdražovalo a tým sa výrazne zvýšili prevádzkové náklady obce, 

zvýšenie daní je nevyhnutné aj napriek tomu, že cieľom obecného úradu je uľahčiť život občanov a nie 

sťažiť. Priemerná hodnota zvýšenia cien sa pohybuje okolo 20%.  

Firma Fúra ktorá sa zaoberá so spracovaním a odvozom odpadu zvýšil cenu za svoje služby. Poplatok 

za odvoz odpadu pre obyvateľov nebol zvýšený už viac rokov, tiež to treba  aktualizovať, aby obec 

vedel uhradiť s odpadom súvisiace náklady. Aktuálne občania platia za odvoz odpadu 10 Eur za osobu 

na 1 rok. Zvýšenie cien o 20% už pokryje náklady za odvoz odpadu. Ako na predošlých zasadnutiach 

viackrát bolo spomínané, že problémom je aj to, že poplatky za odpad neplatia všetci občania Veľkého 

Horeša a bolo by potrebné nájsť možnosť na prinútenie občanov na zaplatenie poplatkov.  

O krátkej debate S vyzval členov o hlasovanie v danej téme. 

 

Uznesenie č. 08122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje VZN č.2/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunále 

odpady a drobné stavebné odpady 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........7... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. 

Tavarszky  

proti ........1....... / Š. Brezina 

zdržalo sa  ...1....../ M. Tekeľ 
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Ad11. Návrh a schválenie navýšenia poplatkov za využívanie obecných 

priestorov, za hlásenie v rozhlase, cintorínsky poplatok a podobne ..... 

S informoval členov OZ, že obecné priestory, ktoré môžu byť prenajaté na rôzne udalosti sú v zlom 

stave. Bolo by ich potrebné trošku rekonštruovať, opraviť chyby ktoré spôsobili prenajímatelia. Kvôli 

tomu S navrhuje znovu prehodnotiť výšku nájmu, kaucie atď. Podľa slov S je to dôležité aj kvôli tomu, 

že nedávno odovzdaná budova EXPO je tiež vhodná na to aby mohol byť prenajaté. Hodnota, stav, 

miera zariadenia budovy je vysoká takže treba dobre premyslieť spôsob prenajatia. S vyzval členov 

OZ aby na nasledovné zasadnutie prichystali návrhy v danej téme. 

 

Uznesenie č. 09122023 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie predložené informácie. 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 

 

Ad12, Interpelácie,  

 

Starosta obce predostrel na záver OZ „ Pracovný poriadok pre pedagogických zamestnancov a 

ostatných zamestnancov Materskej školy“, ktorý bol konzultovaný s riaditeľkou MŠ – Óvoda vo 

Veľkom Horeši.  

Pracovný poriadok obsahuje legislatívne predpisy podľa zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe 

v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov (ďalej len „zákon č. 596/2003 Z. z.“) ku ktorému sa  vyjadril aj Odborový zväz pracovníkov 

školstva a vedy na Slovensku  - „Pracovný poriadok pre pedagogických zamestnancov a ostatných 

zamestnancov škôl a školských zariadení“ 

 

Uznesenie č. 10122023 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje „ Pracovný poriadok pre pedagogických zamestnancov a ostatných 

zamestnancov Materskej školy“ v plnom rozsahu aj s prílohami, 

 

Výsledky hlasovania: 

prezentovalo sa ...9... poslancov OZ -  A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. 

Dorgai, L. Főző, K. Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

za........9... poslancov / A. Ficzeriová, M. Toronyiová, Š. Brezina, Z. Csizmadia, T. Dorgai, L. Főző, K. 

Káša, P. Tavarszky, M. Tekeľ 

proti ........0....... / 

zdržalo sa  ...0....../ 
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Ad13,14. diskusia, záver 

Starosta poďakoval prítomným a zasadnutie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

Zapisovateľ:   

 

 

Peter Tavarszký    ............................................................. 

 

Overovatelia:  

1. Alica Ficzeriová      .............................................................. 

2. Tibor Dorgai    .............................................................. 

 

Starosta obce: PaedDr. Zoltán Pál   ............................................................. 


